

Mātaio, Matthieu 13/44-52

Tāpati, Dimanche 30/07/2023

Òrometua, Pasteur Tihiri Lucas

Te moèraahia i te mau rohiparapore e e
mau Taata Âià rātou no te Pātireia o te Atua !

*Les parableurs qui oublient qu'ils sont
héritiers du Royaume de Dieu !*

E mea huru āraa te mau parapore a Mātaio
13 : Ei faatāiperaa i te Pātireia o te Atua, te hee
nei te Ture nā te parapore pūòihia te parapore e
tīpae roa atu i nià i te tahua o te tahi « Òrometua
Rohiparapore o tei ìmi i te paparau i roto i te
faanahoraa o te Ture no te faatià i te parau o te
Pātireia ! »

*Les paraboles rapportées de Matthieu 13
sont parlantes en elles-mêmes : Pour décrire le
Royaume de Dieu, il est impressionnant que la
Loi glisse de parabole en parabole et termine sa
glissade sur le sol d'un « Maître Parableur qui
devra tirer de sa tradition légaliste pour parler*

du Royaume ! »

E inaha, aita atu ia ta te rohiparapore, maoti rā o te faaòhiparaa i te Haamani-manaò, eere faahou atu ra ia i te Parau Faaau, e, èere roa atu ia i te Āmau (no te fārereiraa mai te Fatu). I ô nei, te taa rii noa ra ia tātou e, e te faaòhipa nei te rohiparapore i te Morare o te Maitaì e te Ìno, te Au et Au-òre, e aita o ia e haapaò ra i te parau no te Faaoraraa mā te Faaroo anaè o te Metia e fā mai nei no te faaora i te taata hara e no te haafānaò ia na ei Taata Āià no te Pātireia o te Atua !

Dès lors, le parableur s'en remet à l'Imaginaire et non plus au Symbolique, et encore moins au Réel. Ici, on l'aura compris, le parableur travaille inévitablement avec la Morale du Bien et du Mal, du Bon et du Mauvais, et non pas avec le Salut Sola Fide, le Salut par la Foi seule du Christ qui vient sauver le pécheur et le rendre Héritier du Royaume de Dieu !

Ua itoito o Mātaio i te tiāoro mai ia tātou i mua i te parau o te mau parapore o te Pātireia o te Atua, oia hoì o tei riro tātou ei rohiparapore, mā te haamoè e ia tātou iho e e mau Taata Âià tātou o tei piihia ia au i te Faaoraraa anaè mā te Faaroo, mā to tātou Pāpetitoraa, e ta tātou mau tautooraa i roto i te Ètārētia nā te Ao nei !

Le courage de Matthieu est de nous interpeller ce dont nous sommes capables concernant les paraboles du Royaume de Dieu, c'est-à-dire de devenir des paraboliers, oubliant alors que nous sommes des Héritiers appelés à en témoigner à partir du Salut Sola Fide, de notre Baptême, et de nos engagements dans l'Église de par le Monde !

I te Fatu ā tātou mā ta na Parauamaitai (Haamataïraa) !

Que le Seigneur nous accompagne dans sa Bénédiction !